


ציפוש, את צודקת!

בני ישראל לא מצלחים

להכיל את האור הגדול של

עשרת הדברות מפי ה’

בעצמו!! הנשמה שלהם

פורחת.. 

הצילו, זה מבהיל!!!

הכל התחיל במעמד מתן תורה..כשקב’’ה אמר את
 עשרת הדברות

נוסע מספר 248

נא להגיע לשער

המטוס..

פטירתו של משה.כניסת עם ישראל לארץ ולפניעליהם (בשנת הארבעים) לפנימדברי משה, כפי שמשה חוזרוהדברות האחרונות הם חלקאומרם (במתן-תורה) ..יתרו) הם כפי שהקב"ה עצמוהדברות הראשונות (בפרשתשאלה טובה! אז ככה...

דבר מלכות יתרו ב’’ה, יחי המלך! 

אימלה! למה קוראים

דווקא לי בשדה

תעופה הענק הזה? 

ח. מ. ק.

מענין. קראו לי שתי
קריאות דומות אך

שונות. כנראה יש שתי
מסרים חשובים שאני

צריך לשמוע היום..

נוסע מספר248,
עליך להגיע

לעמדת מסירת
המזוודות..

את עשרת הדברות 2 פעמים!!להיבהל! גם בני ישראל שמעואולי אתה לא יודע אבל אין צורךציפציפציפ,  
ואתחנן שבחומש דבריםבספר משנה-תורה בפרשתפרשת יתרו, והפעם השניההפעם הראשונה בפרשתנו,

מדוע 2
רגע רגע, אז מדוע פעמים???

בני ישראל צריכים לשמוע
את עשרת הדברות

פעמיים? מה ההבדל ? 
זה אותו דבר,לא?!

נכון אבל במתן תורה עם ישראל לא הצליח

לקלוט את הדברים כאנשים עם גוף גשמי

וכעת על ידי אמירת הדברות (האחרונות)

על ידי משה רבינו .. נפעל שגם כפי שבני

ישראל נמצאים למטה בתחתונים – "אף

כאן" – יכולים הם לקבל (בגדרי התחתונים)

בזכות משה רבינו, שאומר כעת את עשרת

הדברות בפעם השניה אנחנו  גם שומעים

את הדברים וגם נשארים בגוף הגשמי מבלי

שנמתנו פורחת כמו שהיה במתן תורה

מה?? 

פעמיים קוראים

הו נוסף
לי?  מיש

קורא לי?! 

שששש
אסור

להרעיש!
כַּבֵּד

אֶת-אָבִיךָ
וְאֶת-אִמֶּךָ

ציציפ אוי וי מה קורה כאן?
 בנ"י שמעו את הדברות "מפי

הגבורה" עצמה בלי כל
ממוצע!... כל דיבור ודיבור
"פרחה נשמתן" (והוצרך

ל"הוריד טל שעתיד להחיות בו
מתים והחיה אותם" 

ואז לאחר ארבעים שנה שעם ישראל במדבר

לאֹ יִהְיֶה לְךָ

אֱלהִֹים

אֲחֵרִים

במתן תורה לא?הדברים שנאמרושוב? אלוחוזר על הדבריםאבא ,מדוע משה

אז היום אפתח במשל

סיפורי...גם אם טסתם

מתישהוא..בטח לא

נתקלתם במקרה

משונה שכזה..

בשדה תעופה:

האמת היא שגם אני

ההיתי נבהל אם ההיתי

שומע שקוראים לי

פעמיים ....

כַּבֵּד
אֶת-אָבִיךָ
וְאֶת-אִמֶּךָ

https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9B%D7%99%D7%91%D7%95%D7%93_%D7%90%D7%91_%D7%95%D7%90%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9B%D7%99%D7%91%D7%95%D7%93_%D7%90%D7%91_%D7%95%D7%90%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9B%D7%99%D7%91%D7%95%D7%93_%D7%90%D7%91_%D7%95%D7%90%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9C%D7%90_%D7%99%D7%94%D7%99%D7%94_%D7%9C%D7%9A
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9B%D7%99%D7%91%D7%95%D7%93_%D7%90%D7%91_%D7%95%D7%90%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9B%D7%99%D7%91%D7%95%D7%93_%D7%90%D7%91_%D7%95%D7%90%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9B%D7%99%D7%91%D7%95%D7%93_%D7%90%D7%91_%D7%95%D7%90%D7%9D


את מכירה את זה
שאומרים , שכשאת  
מנגנת ניגון של אדמור

הזקן, הוא מגיע להשתתף
איתנו יחד בניגון שלו...
ככה ואף יותר, התורה

הקדושה, 

בני יקירי!
דע לך שב' אופנים אלו

באמירת עשרת הדברות,
צריכים להיות בעבודת

האדם בכל יום ויום

אז מעשרת הדברות שנאמרו על

ידי הקב”ה, אנחנו לומדים שאנו

צריכים להתעורר ברגש של ביטול

עצום לה’! על הזכות 

ללמוד תורת ה’!

תורתו וחכמתו 

של מלך העולם

 מ2 הפעמים שנאמרו

עשרת הדברות אנחנו

לומדים איך ללמוד את

התורה הקדושה...

הנה תאזיני..

כשאתה לומד תורה, צריך
שיהיה לך ידיעה וההכרה

שהתורה היא חכמתו ורצונו
יתברך ויהיה לך

הרגשה שאתה בטל כולך
להקב’’ה! לכן כל אדם

שמתחיל בלימוד עליו לברך
ברכת התורה ("ברוך אתה ה'

כו' ונתן לנו את תורתו")

כשאדם לומד תורה, הוא 
גורם להקב’’ה לאמר את

המילים שהוא מוציא  מהפה
בשעת הלימוד..

ואוווו דיבור האדם עצמו הוא
דיבורו של הקב"ה, ...על דרך
שכינה מדברת מתוך גרונו!

אז את זוכרת

מה היה מיוחד

בעשרת הדברות

שנאמרו על ידי

משה?

הגשמי שלהםלקלוט הכל עם הגוףהפעם הצליחופרחה נשמתן,את הדברים ולאשבני ישראל שמעו

יפה מאוד! 
וזה מה שאנחנו לומדים מהדברות

השניות! שבנוסף 
לביטול שיש לנו לה’ , אנחנו ניקח את

התורה הקדושה ונלמד אותה עם השכל
הגשמי שלנו כאדם פשוט ורגיל..

כן ממש כך! שאדם רגיל 
ילמד תורה וישתדל להבין 
בשכלו את התורה שלומד

ואוווו ממש חידוש ..
תמיד חשבתי שאין
לי היכולת להבין את
התורה ממש בשכל

הגשמי שלי 

ציפ ציפ ציפ 

אני רואה פה מטוס ,

שממש הוריד את

הכנפיים ומתחיל

לרדת לעולם... 

אתה בטח משתוקק

 להשפיע על עוד ילדים

שילמדו תורה ושיהיה להם

חת”ת בחדר וסידור על

המדף ואפילו קופת

צדקה. נכון? 

כן כן! מעשרת

הדברות את ואני

בנות הדור השביעי,

לומדות איך לעבוד

את הקב’’ה

אני מצייץ ומציע
שגם כבודו

השליח ימשיך
במסעו להפיץ
תורה ויהדות

במדינה רחוקה
בעולם...מה

שנקרא לרדת
לעולם.



בדיוק!
. עלי להיות פעיל יותרכדי להצליח לפעול איתהעלי להכיר את הסביבה

בתוך האנשים ואז
אצליח לחבר אותם

לה’...ובאמת.

ואו מדהיםםם זה מזכיר לי ממש

ממש אותנו: גם אנחנו פה בתפקיד

בעולם!

כדי לעשות דירה בתחתונים לא

יכול יהודי להשאר נשמה למעלה,

אלא עליו, יחד עם התורה, לרדת

למקום ומצב של התחתונים,

ולהתנהג שם לפי מנהגי ונימוסי

המקום (התחתונים)

אבל כמובן כמובן צריך לשים לב

שאנחנו לא מתבלבלים חס

ושלום..ומשתמשים רק בדברים

שהם על פי הוראות התורה, ואותם

גופא לנצל לעשיית הדירה לו

יתברך ובשביל זה צריכים ללמוד

היטב את הלכות התורה וההוראות

של הרבי, משה  שבדור
.

 נכון את צודקת! אי אפשר
לבנות לה’ בית בעולם הגשמי

הזה, אם אנחנו לא מתיישבים

בעולם ומכירים את החפצים

והדברים שיש בעולם שאיתם

אפשר להשתמש למשימה של

הפיכת העולם לקדוש וגאולתי!

תכלס זה לא מספיק רק לרצות

לבנות לה’ דירה, צריך לדעת

לעשות זאת בחכמה..כלומר

כדי לעשות דירה במקום המסוים

,עם המגבלות המסוימות ...

 צריך ללכת ולהתיישב במקום הזה

..ויתירה מזו – באופן דהתלבשות –

"הלך בנימוסי'", להתנהג לפי מנהגי

ונימוסי המקום, שדוקא אז שייך

שיתיישב במקום הזה באופן

שייעשה דירתו

ציפ ציפ ציפורי! 
אתה מבין? יש לבני ישראל כח ואוטוטו

נצא מהגלות הזו בזכותם! 

כמו במתן תורה , כל יהודי צריך לדעת,

שעליו לכנס את עשר כחות נפשו,

ו..לעבוד את הקב"ה הן בעשר כחותיו

הפנימיים והן בכחותיו המקיפים ..בכל

לבבך ובכל נפשך ובכל מאדך"

ואווו מדהים! ועל אחת

כמה וכמה בדורנו –

שרואים בגלוי שמשה

שבדורנו - הרבי שליט”א

נותן לנו את הכח עוד

יותר לפעול את הגאולה
בעולם!

כנראה שאפשר לסמוך עליהם שיהפכו
עולם שלם גשמי מאוד לעולם קדוש,
שהקב’’ה באמת ירגיש פה בבית!!!

אני יודע! הכל
ציפציפ 

בזכות העשרת הדברות!!!

שונות שזכינו
הדברות הרא

לשמוע מפי ה’ בעצמו,

בני ישראל את
נותנים ל

הכח שבכח התורה יהיה

אצלם ביטול!  

נכון , אבל  הכח שלנו
 לבנות לה’ דירה בעולם הגשמי

 ולהפוך את גשמיות העולם לחלק
 מהקב’’ה ממש, מגיע ממשה!

ה"דברות האחרונות" שמשה – הממוצע
המחבר .. חזר ואמר, נותנים את הכח

שליהודי בהיותו נשמה בגוף..יוכל ללמוד
תורה בהבנה והשגה של שכל האדם למטה.
ובעיקר! בני ישראל מקבלים מכך את הכח
לעשות דירה לו יתברך בתחתונים..בעולם

...כי משה נמצא למטה, "אזלת 
לקרתא הלך בנימוסי'".

ואו אז  יש לנו פה עבודה
עבודה!

להצליח עם הגוף הגשמי
שלנו והעולם הגשמי שלנו

לבנות פה דירה לה’
קדושה ואלוקית!

נכון!!! אבל
מאיפה הכח

לכל זה??

לגמרי אני כל כך רוצה כבר
להגשים את המטרה. לבנות

לה’ דירה ולהפוך כל בית יהודי
לדירה פרטית של ה’.
בגשמיות וברוחניות..

השאלה איך? במיוחד במדינה
הרחוקה אליה אני טס

ציפציפ יש לי טיפ
בשבילך רבינו..
טיפ שהמשלח

בעצמו אומר את
זה....

אני רץ
למטוס..ועכשיו

אני מוכן
למשימה.. 



דבר
מלכות

מהי או˙ה

ב’’ה

נשיאת הפכיים
הנדרשת מיהודי ?

הדבר מלכו˙ מזווי˙ ˘לא הכר˙ם - ˘יח˙ ˘"פ י˙רו ה'˙˘נ"ב

יחי אדוננו מורנו ורבינו מלך המשיח לעולם ועד

מאת מ. מ. ק.

מ˙ן ˙ורה. ע˘ר˙ הדיברו˙. הלמדן המˆוי מיד י˙מה – ל˘ם מה ההי˘נו˙ הזא˙ ב˙ור˙ינו ה˜דו˘ה הכופל˙ א˙ אמיר˙ ע˘ר˙ הדיברו˙, גם
בפר˘˙ וא˙חנן וגם בפר˘˙ינו אנו?

הרי במעמד הר סיני עמד עם י˘ראל ו˘מע או˙ם מפי הגבורה, חוויה ˘אין דומה לה בכל ההיסטוריה. הבריאה כולה עˆרה א˙ נ˘ימ˙ה,
הנ˘מו˙ פרחו מרוב גילוי אלו˜י, וכל יהודי ח˘ א˙ האמ˙ המוחלט˙ ˘אין בל˙ה. אם כן, מה ˆריך ˘מ˘ה רבנו יחזור על או˙ם הדיברו˙

˘וב ?

כדי להבין זאת, צריך להתבונן בעניין היסודי של התורה. מצד אחד, התורה היא חכמתו ורצונו של הקב"ה, נצחית -

עצמית ובלתי מוגבלת מעל כל השגה אנושית. מצד שני, היא ניתנה דווקא בעולם הזה הגשמי ואלינו נשמות

בגופים, כדי שתהפוך לחלק בלתי נפרד מהמציאות. התורה לא ניתנה על מנת להישאר שמימיית ורוחנית גרידא

היא ניתנה כדי שנלמד אותה, נבין, ותחבר אליה בשכלנו אנו.

זה בדיוק ההבדל בין שני מעמדי מתן הדיברות. בפעם הראשונה, כאשר הקב"ה אומר אותם בעצמו, העולם כולו

מרגיש את האמת האלוקית באופן ישיר. אין הסתרות, אין מגבלות. התורה יורדת ממעל, חודרת לכל נברא,

ומטלטלת את המציאות. מה שנותן לנו הכח, לשמר את אותה תחושה אלוקית - שמימית כיאה לתורת ה', אבל

מאידך החוויה הזו היא עצומה מדי – בכדי שבני ישראל יוכלו להכילה מה שגרם להתעלפותם. 

אוו, וכאן מגיעה הפעם השנייה. עכשיו זה כבר לא קולו של הקב"ה
שמרעיד את הבריאה, אלא קולו של משה רבנו. אין כאן התגלות שמימית

בלתי נתפסת, אלא תורה שיורדת אל תוך המציאות הפרקטית של חיי
היום יום, אל אותה תחושת בנאליות שגרתית. כזו שאפשר ללמוד וללמד,

לשאול עליה קושיות, לכתוב אותה על קלף גשמי.

וכאן טמון יסוד עיקרי בעבודת כל יהודי – לחיות עם שני הקצוות גם יחד. מצד אחד, לזכור
שהתורה היא דבר ה' ממש, נעלית, טהורה ומוגבלת. ומצד שני, לדעת שהתורה לא ניתנה כדי
להישאר בשמי שמים, אלא כדי לחדור אל תוך העולם, להאיר כל מקום, להפוך את הגשמיות

לכלי לאור הקדושה.
זו מטרתינו אנו – להחדיר את התורה לכל פינה בעולם, להפיץ בלי אותה גבולות, להאיר כל

מקום בקדושה ולהפוך את העולם הזה לדירה לו יתברך. כאשר נשלים את המשימה הזו, נזכה
תכף ומיד להתגלות הרבי שליט"א מלך המשיח, שיביא את התורה למדרגה השלמה ביותר –

עולם שבו האלוקות גלויה בכל פרט ופרט.

מעובד ע"פ "דבר מלכות" – פרשת יתרו.



דף עבודה יתרו- בהצלחה!!!!!!

מספר שהוזכר ובאיזה הקשר?

_____________________________________________________________________

מה השוני בין שמיעת עשרת הדברות מפי ה’ ומפי משה?

___________________________________________________________

כשאדם לומד תורה הוא גורם להקב’’ה ש....

_______________________________________________________________

    מאיזה דברות אנחנו לומדים שצריך להיות בביטול לה’ כשלומדים תורה?הסבירי

__________________________________________________________________________

מאיזה עשרת הדברות למדים שצריך לבנות דירה דווקא עם גשמיות העולם? הסבירי

_________________________________________________________

מה העצה למי שרוצה להתיישב ולבנות דירת קבע מיושבת וטובה?

__________________________________________________________________

מאיפה הכח שלנו לפעול בתוך העולם הגשמי את הרוחניות והקדושה? 

__________________________________________________________________________

מה הכוונה לנחות לעולם? זה חיובי או שלילי?

_____________________________________________________________________________

פועלים יחד עם מנהגי העולם אך חשוב לשים לב שהכל לפי.....

_________________________________________________________________________

 

 



דף תשובון בשלח- בהצלחה!!!!!!

מה היא נבואת מרים ומה אביה של מרים מגיעה אליה בטענה?

שבנם יהיה מושיען של ישראל. אביה טוען , איפה הנבואה אם משה הולך להיות ביאור..

מרים על שם ....?

המירור והצער של הגלות שהיה מר כל כך.

כיצד היה לנשות ישראל תופים בדיוק ברגעים בהם יצאו ממצרים?

מרוב שהן היו בטוחות שגאולת ממצרים מגיעה, הן הכינו את התופים כבר במצרים.

בזכות נשים צדקניות נגאלו.. מה הנשים הצדקניות עשו במצרים? (2 תשובות)

א.היו בצער ובזעקה לה’ שיסיים את הגלות הנוראה.

ב.היו בבטחון גמור ובשמחה שהנה הנה משיח בא והכינו תופים.

מדוע אנחנו כבר עכשיו צריכות להתחיל להיות בשמחה ובריקודים? 

מתוך ביטחון שהנה מלך המשיח בא וגואל אותנו

מה דבורה הנביאה עשתה? ומה זה השפיע? 

הכינה פתילות לבית מקדש, וכך האירה את המקדש ואת כל העולם כולו.

מה אנו לומדות מדבורה הנביאה? איזו מצווה חשובה היא מזכירה לנו?

להאיר את העולם במצוות. מצוות נר שבת קודש שמאירה את כל העולם.

מדוע המסע של עם ישראל התארך והם היו במדבר עוד 40 שנה? מה ה’ רצה בכך?

כי ה’ רצה שהם יבררו את הניצוצות במדבר וכך יתעלו לדרגה גבוהה, גילוי דרגת 11!

איזה מספר הוזכר בדבר מלכות והאם הוא מסמל דרגה גבוהה של אלוקות או

נמוכה?   11, דרגה גבוהה

איך אני מוסיפה בחיי היום יום שלי , ביטחון ושמחה על ביאת הגאולה ?

_________________________________________________________________________

 

 



רעיונות לפעילויות חוויתיות בנושא פתיחה וסיכום:

פעילות לפתיחת נושא :

מתחילים במשחק כן לא שחור לבן בצורה שונה. המורה בעצמה או

שבוחרת נציגה היא השואלת שאלות. שאר בנות הכיתה מתחלקות לשתי

קבוצות. קבוצה אחת מותר לה לאמר רק כן ונכון ולבן וקבוצה שניה מותר

לא לאמר רק לא, לא נכון, שחור. 

אם אמרו ההפך .... נפסלות.

מסר:  גם בד’’מ השבוע יש הפכים! אבל בד’’מ הם דווקא מתחברים!

מרימות ושמחה...

שאלה: האם יצא לכן פעם להיות גם במרירות וגם בשמחה? 

בואו נראה...

  פעילות סיכום:

כל אחת מציגה בפנטומימה את הרגע שמספרים לה שבחוץ יש בית

מקדש והרבי יתגלה... בהצלחה:)

ומצורף דמיון מודרך על הגאולה 
 

 


